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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 
 
Tid och plats  Tisdagen den 10 december 2024 kl. 10.00-12.00, Mogden, 

Stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 

  Anna Wallin, (S), biträdande oppositionsråd 
  Simon Hägglund, verksamhetschef funktionsnedsättning 
  Ida Wickström, socialt ansvarig samordnare 
  Håkan Steinstö, gatuingenjör 
  Jonas Ronnby, gatuingenjör  
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Gunnar Andersson, FUB  
  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

Kim Genberg, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 

  Karina Lindgren, Neuroförbundet 
  
 
Justerare  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

 
  

 
 

 Underskrifter  

  Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C) 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen, utses till justerare tillsammans med ordföranden. 

 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Tema – Omställning av socialtjänstlagen 
Ida Wickström, socialt ansvarig samordnare och Simon Hägglund, verksamhetschef 
verksamhet funktionsnedsättning, informerar om nya socialtjänstlagen som förväntas 
träda i kraft i juli 2025. Bakgrunden till att vi får en ny lag, är att samhället ser annorlunda 
ut idag jämfört med hur det var när nuvarande socialtjänstlag infördes 1982. 
Demografiska skillnader och samhällsproblem såsom välfärdsbrottslighet, kräver andra 
förutsättningar för att socialtjänsten ska kunna utföra sitt uppdrag. Syftet med den nya 
lagen är att socialtjänsten ska bli mer förebyggande, jämställd och tillgänglig än idag. Den 
nya lagen öppnar upp för att kommuner ska kunna ha insatser som går att få utan 
behovsprövning. Samtliga kommuner har fått medel för att kunna jobba med planering av 
införandet av den nya lagen och ett omställningsstöd kommer att ges under många år.  
Verksamhet funktionsnedsättning har påbörjat en kartläggning av utgångsläget, i syfte att 
identifiera vad vi behöver göra för att bli bättre. I samband med avslutande dialog 
framkommer följande medskick från kommunala rådet:   

• Det är vanligt att personer med hörselnedsättning känner sig isolerade. Därför är 
det viktigt att de får stöd att komma igång med hörapparat samt hjälp med 
underhåll av hörselutrustning. Rådet ser att det finns behov av ett mer etablerat 
stöd, för att hjälpinsatser ska kunna ges i ett tidigt skede. 

• Personer med synnedsättning löper också stor risk att bli ensamma. Här behövs 
riktade insatser för att förebygga ohälsa.  

• Att möta ett stort antal personal inom hemtjänsten innebär en oro för personer 
med synskada, inte minst då brottsligheten i samhället ökar.  

• Vilka risker innebär den ökade digitaliseringen i samhället för målgruppen 
personer med funktionsnedsättning? Hur kan man hjälpa denna grupp, för att 
undvika exkludering? 
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• Kommunen behöver jobba på att skapa forum för dialog och samverkan med 
handikapporganisationer. Det finns flera bra exempel på detta i andra kommuner.  

• Hemtjänstpersonal behöver mer kunskap om hörsel- och synhjälpmedel.  
• Tillgängligheten behöver bli bättre i stan, då det till exempel finns butiker på 

storgatan som saknar rullstolsramp. 
• Kvinnor tar ett större ansvar än män i ett hushåll. Handläggare behöver ha det 

perspektivet vid bedömning, då belastningen i regel är större på kvinnor än män.  
Simon berättar att man jobbar för jämställda villkor vid biståndsbedömning. 

 
 
 

6. Frågor från organisationerna 
a) Önskemål att kommunalråden informerar om sina respektive 

budgetförslag med relevans för vårt område. (SRF) 
Mikael berättar att anpassad grundskola får utökat anslag för 2025 på grund av 
volymökning. Inom funktionshinderverksamheten sänks taxan för lunch inom 
daglig verksamhet.  
Med anledning av inspel från Synskadades riksförbund och FUB lämnar Simon 
Hägglund följande information i samband med denna punkt:   
- Socialchef Nina Landström har en pågående dialog med 

samhällsbyggnadschefen angående egenavgift vid arbetsresor.  
- De flesta taxor räknas generellt upp med prisbasbeloppet som utgångspunkt. 

För 2025 ökar prisbasbeloppet med 2,6 procent jämfört med 2024.  
 

b) Önskemål om belysning samt övergångsställe vid busshållplats i 
Timmele, riktning Falköping. (SRF) 
Detta är Trafikverkets ansvar och inget som kommunen råder över. Mikael tar med 
sig frågan till dialog med Trafikverket. Synskadades riksförbund kan även anmäla 
behovet direkt till Trafikverket.  
 

c) Vi som är i behov av rullstolstaxi har inte möjlighet att åka med 
färdtjänstbussen mellan 13.30 -16.00 då den kontinuerligt är upptagen 
av andra resor. (Neuroförbundet) 
Anledningen till detta är framförallt att Taxi Ulricehamn kör skolungdomar dessa 
tider. Förhoppningen är dock att det kommer blir bättre när Ulricehamns kommun 
byter leverantör av färdtjänst i slutet av 2025.  
 

d) Önskemål om översyn av tillgängligheten för rörelsehindrade och 
rullstolsburna i kommunens kyrkor och församlingshem i orter utanför 
staden. (Neuroförbundet) 
Tillgängligheten i kyrkor och församlingshem är fastighetsägarens ansvar och 
kommunen har tyvärr ingen påverkansmöjlighet. Däremot behöver vi hjälpas åt att 
försöka påverka kyrkan så att det blir en förändring.  
 

e) Hur genomför kommunen tillsamman med organisationerna en 
samverkan enligt lagstiftningen LSS-lagen paragraf 15.7? (FUB) 
Mikael berättar att Petra Grönhaug (MR-strateg) har en pågående dialog med 
Falkenbergs kommun gällande deras samverkan med LSS-organisationer. Vidare 
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berättar Mikael att han planerar att boka in ett möte med Simon angående frågan, 
varför vi får möjlighet att återkomma till ämnet.    

 

7. Information från förvaltningen  
Håkan Steinstö informerar om det kommande arbetet med etapp 3 av storgatan som 
startar i januari. Inledningsvis kommer man att byta ut befintliga VA-ledningar och 
därefter, i april/maj, påbörjas beläggningsarbeten. Södra delen av storgatan kommer att 
bli en gångfartsgata, där man som bilist kommer att behöva anpassa hastigheten. Det 
kommer inte att finnas några parkeringsplatser utmed södra delen av storgatan, men dock 
möjlighet att stanna bilen för kortare ärenden, vid så kallade angöringsplatser. I mitten av 
gatan blir det ett tillgänglighetsstråk och även södra delen av storgatan kommer att prydas 
av trädplanteringar och soffor, liknande etapp 1 och 2. På torget planerar man en 
trädgrupp med bänkar, där trädens kronor kommer att ge skugga under varma dagar. 
Växtbäddar är tänkt att bromsa vatten uppifrån vid skyfall samt filtrera bort föroreningar. 
Restaurangerna kring torget får enhetliga uteserveringar och diagonalstråket kommer att 
få en ny beläggning. I övrigt måste alla kullerstensytor vara kvar. Vidare berättar Håkan 
att stora torget kommer att få en belysningsstolpe som liknar den gamla 
kandelaberstolpen som under förra seklet stod placerad vid Rådhuset.  

8. Information från kommunalråden 
Mikael informerar om att fullmäktige kommer att besluta om programmet för 
funktionshinderpolitiken vid kommande sammanträde. Därefter kommer arbetet med att 
ta fram en handlingsplan att påbörjas. Vidare kommer även beslut att tas avseende policyn 
för arbetet mot hedersvåld, reglementen för de kommunala råden samt investeringsmedel 
för gruppbostaden som ska byggas i Bergsäter. 
 

9. Övriga frågor 
• Förslagen på mötesdatum för 2025 är 11 mars, 20 maj, 9 september och 11 

november.  
• Leif berättar om en syntolkad teaterföreställning som genomfördes i samarbete 

med teaterföreningen. Föreningen betalade biljetter för medlemmar så att de 
kunde prova. Det fungerade jättebra och responsen från medlemmar var 
uteslutande positiv.  
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